
Zápis z 202. zasedání Rady ARAS 

Termín a místo konání: 12. 12. 2023, 16:30, Edison Filmhub 

 

přítomní: Marta Nováková, Alena Derzsiová, Radim Špaček, Andrea Culková, Vojtěch Filčev, Vít 

Janeček  

omluveni: Dan Wlodarczyk, Roman Kopřivík 

hosté: Tomáš Kratochvíl (online), Pavel Marik 

 

1. Schválení programu schůze. 

2. Evaluace Večera ARAS – celkově byla akce zhodnocena jako úspěšná (zájem členů, vystoupení 

hostů, inspirativnost diskuzí). Tématu transformace SFKMG se budeme i nadále věnovat, 

zejména Statutu fondu. Padl návrh rozšířit Cenu ARAS i na hodnocení scénáře, nejen režie. 

Prezentace Artinii, která na Večeru vyvolala živou diskuzi, měla dohru, Pavel Marik informoval 

Radu o schůzce s ředitelem Artinii. Rada potvrdila participaci ARAS na agendě udržitelného 

natáčení, ke které se našimi dosavadními aktivitami přirozeně hlásíme. 

3. Otevřený dopis generálnímu řediteli, Radě ČT, kulturnímu výboru sněmovny – projednávalo se 

konkrétní znění a diskutovalo se o možných důsledcích a dalších krocích. Plán je rozeslat dopisy 

před vánočními svátky tak, abychom na lednové schůzce s vedením ČT mohli probírat další 

kroky. Tomáš Kratochvíl osloví kolegy režiséry, ohledně podpory a konkrétních příběhů.    

4. ARAS@TV – organizace setkání s ČT v lednu 2024. Účast zatím potvrdila ředitelka obsahu 

Tereza Polachová. Řešíme konkrétní témata společné diskuze, která se bude věnovat hrané 

tvorbě. Jan Štern potvrdil účast na druhém setkání, které proběhne v únoru či březnu a bude 

zaměřeno na dokumenty. 

5. Spolupráce s UPOL na Mezinárodní scenáristické konferenci (11. až 14. 9. 2024) – ARAS 

spoluorganizuje panelovou diskuzi zaměřenou na téma udržitelnosti již ve fázi psaní scénáře. 

Sestavujeme rozpočet a oslovujeme hosty.  

6. Pásmo přednášek a workshopů – výhled na první pololetí 2024: Již koncem února náš čeká 

přednáška agentury Dilia zaměřující se na specifika autorských smluv s ČT. Dále plánujeme 

přednášku o filmových tricích, umělé inteligenci či workshop o castingu. Pozvánky budeme 

členům průběžně rozesílat.  

7. Pásmo projekcí – výhled na první pololetí 2024: obě úspěšná pásma pokračují i v dalším roce a 

jejich přesný program bude zveřejněn zde https://edisonfilmhub.cz/akce/aras-promita a  

https://edisonfilmhub.cz/akce/aras-provokace  

8. Radní hlasovali o přijetí nového člena Jana Daniela (garanti za ARAS: Marta Nováková, Andrea 

Culková a Klára Vlasáková): všichni radní hlasovali PRO, pan Daniel byl přijat za člena ARAS, do 

sekce „čekatel“ pro čerstvé absolventy.   

9. RŮZNÉ:  

• Vojtěch Filčev se 6. 12. zúčastnil vánočního večírku agentury Dilia a navrhuje podporu nové ceny, 

kterou Dilia v roce 2024 udělí začínajícím scenáristům. Zároveň by ARAS a Dilia uspořádali 

společnou kampaň se zaměřením na mladé autory, kteří by o zastoupení agenturou měli zájem.  

 

Příští Rada ARAS je svolána na 15. ledna od 17:00 (FAMU, U3). 

Zápis pořídila Zuzana Martincová 

https://edisonfilmhub.cz/akce/aras-promita
https://edisonfilmhub.cz/akce/aras-provokace

